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Oostpolderweg 2 — Krabbendijke — 0113 - 501001

dierenhokken & speeltoestellen

Ook topkwaliteit speeltoestellen 
voor uw speelplaats, camping, 
speelboerderij of restaurant!



3



4

Meditatie

Ulieden daarentegen die Mijn Naam vreest, zal de Zon der gerechtigheid opgaan, en er zal 
genezing zijn onder zijn vleugelen; en gij zult uitgaan, en toenemen als mestkalveren.

Maleachi 4:2 

Hoe wonderlijk handelde de Heere met 
Abraham, die uit Sara een kind werd 
beloofd, die echter ver boven haar jaren 
gekomen was om nog te kunnen baren! 
Hoe wonderlijk handelde de Heere met 
het volk Israël, dat Hij uit de hand van 
Farao verloste! Vóór hen de Rode Zee, 
achter hen de Egyptenaren, rondom hen 
het steile rotsgebergte! En hoe heerlijk 
was de uitkomst, waardoor zij konden 
zingen: God baande, door de woeste 
baren en brede stromen, ons een pad. 
Wonderlijk toch zijn 's Heeren handelin-
gen met Zijn volk. Mijn hoorders, is er 
van 's Heerenwege aan u ook al een 
wonder geschied? Van nature zijn 
wij ten dode opgeschreven en, 
wil het goed zijn, dan zullen 
wij van dood levend gemaakt 
moeten worden. O, hoe is 
het dat er zoveel zijn, die zich 
over hun treurige toestand 
waarin zij zich bevinden, niet 
de minste zorgen maken, en 
zo de eeuwige dood tegemoet 
gaan. Er zijn anderen die zich 

zonder grond troosten en zich de beloften 
maar toe-eigenen, en buiten Jezus om de 
hemelpoorten trachten binnen te dringen! 

Daar is ons maar één Weg en één Naam 
gegeven waardoor wij behouden kunnen 
worden. Die Weg en die Naam worden 
ons in het beloofde Vrouwenzaad, in 
die dierbare Messias, geopenbaard. Hij 

getuigt van Zichzelf: 'Ik ben de Weg, en 
de Waarheid, en het Leven. Nie-

mand komt tot de Vader dan 
door Mij.' Hebben wij onszelf 
door ontdekkende genade 
als diep ellendige voor God 
leren kennen? Hebben wij met 
Efraïm als een arme zondaar, 
die om eigen doemschuld 
de hel verdiend heeft, op de 
heup leren kloppen? Welnu, 
aan zulken wordt genade 

Ds. B. van Neerbos
predikant te  

Rilland-Bath van  
1937 tot 1945

Ik ben de Weg, en de  
Waarheid, en het Leven
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verkondigd. Dan mag dat er een blijk van 
zijn, dat de Zon der gerechtigheid hen 
aanvankelijk heeft beschenen en het mor-
genrood over hen is opgegaan. O, hoe kan 
een woord uit de mond des Heeren het 
hart in al de droefenissen vertroosten! En 
wanneer de ziel met een geloofsoog door 
de belofte op de beloofde Zaligmaker mag 
zien, dan is het hart begerig om Hem ook 
met zijn geloofsarm te mogen omhelzen. 
Wat hebben de gelovigen van de oude 
dag bij het horen van deze blijde tijding 
een rijke vertroosting gekregen, maar 
hoe hebben zij met innige zielsbegeerte 
ook naar de vervulling daarvan verlangd. 
Zijn er zulken onder mijn hoorders, die 
met een brandende begeerte naar Hem 
verlangen? Die mogen wij toeroepen dat 
Hij, Die het beloofd heeft, de Getrouwe is, 
Die het op Zijn tijd ook doen zal en Die de 
ledige plaats in uw hart met Zichzelf zal 
vervullen! Wat een voorrecht is het, wan-
neer wij ons veel onder de stralen van die 
Zon der gerechtigheid mogen bevinden en 
Zijn genezende kracht ervaren. Dan zullen 
wij Hem ook aan anderen aanprijzen, 
en door Hem vruchten dragen die God 
welbehaaglijk zijn. Gelukkig zijn ze, die als 
levende ranken in Hem, de ware Wijnstok 
zijn ingeënt. Die mogen door Hem een blik 
werpen naar boven, naar de plaats waar 
hun Heere en Heiland is. Daar heeft Hij 
voor al Zijn volk een plaats bereid en daar 
wil Hij hen allen bij Zich hebben. Daar 
zal het huwelijk pas volmaakt gesloten 
zijn! Hij wil Zijn Bruid bij Zich hebben en 
zij willen gaarne bij Hem zijn. De Heere 

Jezus getuigt op grond van Zijn kruis- en 
zoenverdienste: 'Vader, Ik wil dat waar Ik 
ben, ook die bij Mij zijn, die Gij Mij gege-
ven hebt.' Ach mijn hoorders, wij kunnen 
over dat hemelgenot slechts een weinig 
stamelen! 'O, hoe groot is Uw goed, dat 
Gij weggelegd hebt voor degenen die U 
vrezen.' Wat zal het dan, ja, dan eens zijn, 
verlost van alle smart en pijn! Volk van 
God, wandel hier reeds als kinderen des 
lichts. Laat uw licht schijnen op dit donke-

re aardrijk, opdat u voor de wereldlingen 
kenbaar bent. Kenbaar, als een volk, wel 
óp de wereld, maar niet ván de wereld. 
Dan mag de wereld u haten en verachten, 
maar met David kunt u toch getuigen: Wie 
Mij veracht, God wou Mij niet verachten. 
Zijn vaderoog is in liefde en gunst op u 
gericht. De Heere mocht u stellen tot 
wondertekenen van Zijn genade, tot een 
volk, door Hem geformeerd, om Zijn lof te 
vertellen. Binnen enkele weken hopen wij 
u te bepalen bij, en te wijzen op Hem, Die 
als de Zon der gerechtigheid is opgegaan; 
op de komst van de gezegende Messias 
op aarde! Dan zullen wij Hem beschouwen 
in de staat van Zijn diepe vernedering. Als 
Een, Die zó laag bukt als de mens door 
zijn zonde gevallen is. Dat deed de profeet 
uitroepen: 'Hij had geen gedaante noch 
heerlijkheid; als wij Hem aanzagen, zo was 
er geen gestalte, dat wij Hem zouden be-

hebt goeden moed!
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geerd hebben.' Hij bukte zo diep uit liefde 
om Zijn Bruid uit de drek te verhogen en 
een plaats te geven naast de prinsen Zijns 
volks. 'In de wereld zult gij verdrukking 
hebben, zo spreekt Hij tot Zijn discipelen 
en daarmee tot al Zijn volk. 'Maar, zo laat 
Hij erop volgen, 'hebt goeden moed!' Hij 
sprak hen moed in, als tot Zijn geestelijke 
soldaten, om in al de strijd die zij te ver-
duren zouden hebben, het hoofd boven 

water te kunnen houden. 'Want, zo laat 
Hij volgen, 'Ik heb de wereld overwonnen.' 
Daardoor zullen zij eenmaal als overwin-
naars worden gekroond. Wij besluiten met 
de wens dat de Heere mocht geven met 
verlangen uit te zien naar die beloofde 
Messias, naar de Zon der gerechtigheid, 
om u alleen in Hem te verlustigen en Hem 
op aarde reeds toe te brengen alle lof, eer 
en aanbidding, tot in eeuwigheid. 
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P R O J E C T       S E R V I C E  

P R O J E C T       S E R V I C E  

Z U I D W E S T B .V.

PROJECTSTOFFERING

• PVC STROKEN 

•  TAPIJT

•  VINYL 

•  MARMOLEUM

• PARKET

SPECIALIST IN

•  BETONLOOK GIETVLOEREN

• PU GIETVLOEREN

• COATINGVLOEREN

• TROFFELVLOEREN

• BETONDESIGN

• LIQUIDDESIGN

BINNEN –  EN BUITENZONWERING
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BE L VOOR E EN 

AFSPRAAK  EN

 HE T IN ZIE N  VAN 

DE  STALE N: 

085-7 6 0 3 7 00

 www.kriekaardmultiservice.nl   

 

BESTRATINGEN GRONDWERKEN SLOOPWERKEN 

info@kriekaardmultiservice.nl 

KRIEKAARD MULTI SERVICE B.V. 

Kriekaard Multi Service B.V. 

Kerkweg 28 

4414 AC Waarde 06 222 601 43 
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Heinkenszand  Dirksland 
Schouwersweg 9d Watertoren 51a 
4451 HS Heinkenszand 3247 CL  Dirksland 
+31 (0) 113-56 40 60 +31 (0) 187-60 96 58 

Cerfix is een ingenieursbureau met vestigingen in 
Heinkenszand  en  Dirksland. Cerfix levert advies, 
ontwerp, berekeningen en tekeningen voor   allerlei   
bouwkundige   en civiele constructies zoals:  
Funderingen, houtconstructies, staalconstructies 
en betonconstructies 

Ingenieursbureau 
voor bouw en civiel 

Kijk op cerfix.nl  

Krabbendijke •  T  (0113) 50 36 35
w w w. k a a n g e v e l t e c h n i e k . n l

KUNSTSTOF KOZIJNEN

OOK ROLLUIKEN
EN ZONWERING

Kunststof kozijnen

met een hout-look

verbinding

v

Kijk voor productinformatie en prijzen op 

www.goudverf.com 

of bel ons! 0113 - 57 41 82 / 06 40  - 64 92 39

gratis advies en bezorging 
binnen de regio

• glasweefsel/vlies en behang

• goud-, metaal- en speciale verf

• Houtverven sikkens en sigma

• Kalk-, krijt- en kaleiverven

• Kroonlijsten, rozetten en plinten

• muurverven, structuurverven en sierpleisters

• tuinbeitsen en -verven

• vloer- en wegenverf

GOUDVERF.COM
Voor uw complete tuin!

Grintweg 79  -  4401 ND Yerseke
tel. 0113 - 57 20 75

verkoop@tuincentrum-nieuwenhuijse.nl
www.tuincentrum-nieuwenhuijse.nl

 Hét adres voor al uw

tuinbenodigdheden en werkzaamheden!

Tuinontwerp
Tuinaanleg

Tuinonderhoud
Tuinbeplanting
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Voorwoord

Beste lezer,

Voor u ligt de nieuwe ‘Een Vaste Koers’ van het najaar 2019. Er is in de afgelopen 
tijd weer heel wat gebeurd. In dit nieuwe boekje willen we u graag op de hoogte 
brengen. 

De Gemeentelijke Afdeling van Rei-
merswaal heeft een nieuwe voorzitter 
gekregen, namelijk dhr. P.J. Dorst. In dit 
boekje stelt hij zich voor. Ook is er een 
dubbelinterview met afscheidend voor-
zitter, dhr. van Koeveringe en de nieuwe 
voorzitter. Zeker de moeite waard om te 
lezen! 

De SGP-Jongeren van Reimerswaal heb-
ben ook nieuwe bestuursleden. Zij stellen 
zich verderop in het boekje voor. Ook is er 
een BBQ geweest voor de regio midden-
Zeeland. Landelijk voorzitter van de SGPJ 
Arie Rijneveld was hier ook bij en heeft 
nog een speech gehouden. 

Tweede Kamerlid dhr. Chris Stoffer is 
op 4 oktober in Reimerswaal op 
bezoek geweest. In dorpshuis 
Apeldoorn heeft hij ons op de 
hoogte gebracht van het reilen 
en zeilen in de Tweede Kamer. 
Onze wethouder, dhr. Sinke, 
houdt u o.a. op de hoogte 
over het stikstofprobleem, de 
woningbouw en de verkeers-
veiligheid in onze gemeente.

Vanuit de Provinciale Staten licht dhr. 
Kees van de Berge ons onder andere in 
over de verkeersproblematiek in Reimers-
waal. Denk hierbij aan de afrit van de A58 
bij Kruiningen/Yerseke en de verkeersvei-
ligheid op de Zanddijk. 

De Algemene Politieke Beschouwingen in 
de Tweede Kamer zijn ook weer achter de 
rug. In dit boekje vindt u een beknopte sa-

menvatting van de speech van dhr. 
Kees van der Staaij tijdens de 

APB. Verder vindt u nog een in-
terview met SGP-ondernemer 
Saman Schilders uit Rilland, bij 
velen bekend. 

Dat, en nog veel meer heb-
ben we voor u in 50 pagina’s 
gepropt. Geniet ervan en veel 
leesplezier toegewenst!

Rick Hoekman
secretaris  

PR commissie

de afrit van de A58  
bij Kruiningen/Yerseke  

en de verkeersveiligheid  
op de Zanddijk
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Van de voorzitter
De afgelopen periode hebben wij afscheid genomen van Simon van Koeveringe als 
voorzitter en Jacky Boeder als penningmeester. Verderop leest u hierover meer in 
een dubbelinterview. Verder zien wij terug op een mooie avond met Tweede Kamer-
lid Chris Stoffer.

Naar gewoonte snijden we een actueel 
thema aan in het licht van onze tijd. 

Wij raken overal aan gewend. 
Toch schrok ik toen wij in de krant lazen 
over artsen die een regeling willen voor 
euthanasie bij kinderen. Terwijl de boeren 
protesteerden ontpopte zich een lobby om 
het leven van kinderen tussen 1 en 12 jaar 
‘legitiem’ te kunnen beëindigen.

Ik dacht terug aan een ontmoeting 
van ongeveer een jaar geleden. Daarin 
ging het om het beëindigen van jong 
leven in de moederschoot. Graag wil ik 
met u delen hoe men over ons Bijbels 
standpunt denkt vanuit de ‘sector’. Mij 
werd gevraagd medewerking te verlenen 
aan het promoten van een nieuwe 
abortuskliniek. Het zou een goed 
businessmodel vormen met 
kansen.  
De desbetreffende arts 
vond de Bijbelse visie 
onbegrijpelijk. Hij was 
nooit verantwoordelijk. ‘De 
ouders nemen de beslissing 
en dragen de volledige 
verantwoordelijkheid.’ En jij, 
zij hij: ‘jij moet je professie en 

eigen overtuiging scheiden’. Onze wegen 
scheidden die middag.

Wat wordt er dan een beroep gedaan op 
de wetenschap. Als het wetenschappelijk 
is onderbouwd of onderzocht, dan is het 
‘waar’. Echter mijn verstand is beperkt en 
kompas onzuiver. 
Wat onze handen tasten en waar 
onze voeten gaan, daar blijven wij 
verantwoordelijk voor.
Na zijn vertrek dacht ik in stilte aan 

Henoch. In zijn gezin werd een 
jongen geboren. In die periode 

is er een wonder gebeurd. 
Nadat Methusalach geboren 
was wandelde Henoch 
met God – 300 jaar lang. 
Hij leidde een heilig leven 
voor God met grote ijver 
en vasthoudendheid. Hij 
zonderde zich niet af van 
de wereld maar van de 

John Dorst
voorzitter  

GA Reimerswaal

Mij werd gevraagd mede-
werking te verlenen aan 
het promoten van een 
nieuwe abortuskliniek.
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goddeloosheid en boze zeden van de 
wereld (kant.). 

Wat was die man gelukkig! Daar was 
dubbel leven; een aardse geboorte en een 
geboorte uit God. 
De SGP is vóór het leven. Als er nieuw 

leven geboren mag worden; denk dan nog 
eens aan Henoch.
Of veracht gij den rijkdom Zijner 
goedertierenheid en verdraagzaamheid 
en lankmoedigheid, niet wetende dat de 
goedertierenheid Gods u tot bekering leidt?

Rom. 2:4.
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Industriële automatisering www.tsg.nl

TSG is een modern, energiek en 
toonaangevend elektrotechnisch 
installatiebedrijf met 40 jaar ervaring 
in de industriële automatisering.

Thuis in
- mosselverwerkende industrie
- koel- en vriestechniek
- agf sector
- machinebouw

Professionals in
- panelenbouw
- machinebesturing
- softwareontwikkeling
- proces automatisering
- droog- en bewaartechniek
- elektrotechnische installaties

Techno Service ’s-Gravenpolder B.V.
Schoorkenszandweg 17A  
4431 NC ‘s-Gravenpolder 
+31 (0)113 312020 | info@tsg.nl

jaar
professionals

Tel. 06-20031065 / Tel. 06-53191030
Ankerweg 14a      4401 LE  Yerseke      info@seashore-electronics.nl

www.seashore-electronics.nl

SCHEEPSELEKTROTECHNIEK OP MAAT

sea&shore electronics
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Uit de Provinciale Staten
Al geruime tijd geeft de afrit op de A58 naar Yerseke en Kruiningen, net na de 
Vlaketunnel, problemen. Doordat het niet goed mogelijk is om op de T-splitsing de 
provinciale weg (Oude Rijksweg) op te gaan, linksaf richting Kruiningen dan wel 
rechtsaf richting Yerseke, veroorzaakt dit dat auto’s al op de A58 afremmen en stil 
komen te staan op de uitvoegstrook. Dit zorgt voor gevaarlijke situaties!

Als SGP hebben we dit probleem 
opgepakt. Onlangs is besloten om op 
deze T-splitsing een extra strook rechtsaf 
aan te leggen in 2020. De verwachting 
is dat dan de doorstroming verbeterd 
wordt om zodoende de terugslag op de 
uitvoegstrook van de A58 te verminderen. 
Ook moet door het plaatsen van een 
verkeerslicht op deze T-splitsing de 
doorstroming vanaf de A58 verbeterd 
kunnen worden. De verkeersstroom vanaf 
de A58 krijgt dan prioriteit. Bovendien kun 
je dan ook de oversteek voor de fietsers op 
de oude Rijksweg veiliger maken. Hiermee 
wordt dan bereikt dat de auto’s sneller 
richting Yerseke dan wel Kruiningen rijden 
en het ook voor fietsers veiliger wordt dan 
het nu is.

Zanddijk
Afgelopen tijd zijn er een aantal 
maatregelen genomen om 
de verkeersveiligheid op 
de Zanddijk te verbeteren. 
Recent is nog een rood-wit 
schrikhek geplaatst bij de 
fietsersoversteek ter hoogte 
van de Grintweg over de 
Zanddijk. Dit om te voorkomen 

dat fietsers de dijk schuin oversteken. Deze 
maatregel past in het provinciale beleid 
om ook de Zanddijk om te vormen tot 
60-kilometerzone.
Als SGP vinden wij dat verkeersdeelnemers 
ook op hun rijgedrag mogen worden 
aangesproken. Natuurlijk moet je zorgen 
voor veilige wegen, maar als je 90 km/u 
gaat rijden waar je maar 60 km/u mag, 
dan wordt het onveiliger in het verkeer, 
zeker voor de zwakke verkeersdeelnemers, 
voetgangers en fietsers!
De verkeersveiligheid op de Zanddijk 
vraagt echter om grotere en structurele 
oplossingen.
De route over de Zanddijk wordt door 
veel verschillende verkeersdeelnemers 
gebruikt. Door eigen inwoners op de fiets 
of met de auto, door vrachtwagens van vele 

bedrijven, door de vele toeristen enz. 
Daarom is de Provincie zich samen 

met het gemeentebestuur, 
Rijkswaterstaat, ProRail, 
het Waterschap, 
vertegenwoordigers uit het 
bedrijfsleven, dorpsraad en 
inwoners al een aantal jaren 
aan het oriënteren op een 
structurele oplossing.

Kees van den Berge
Statenlid
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De Provincie heeft vier varianten laten 
onderzoeken: rood, groen, bruin, roze/
zwart. Voor de eerste twee moet een 
nieuwe afslag worden aangelegd op de 
A58. Bij rood gebeurt dat bij de Sluisweg, 
kosten: bijna 74 miljoen. Bij groen gebeurt 
dat aan de Goversweg, dat kost 67,5 
miljoen.Variant bruin loopt vanaf de A58 
nog deels over de Zanddijk, om halverwege 
over te gaan in een nieuwe weg naar de 
Olzendepolder, deze variant kost 40,5 

miljoen. De Provincie heeft een voorkeur 
voor groen of bruin. Anderen vinden dat 
alleen tracé rood het enige acceptabele 
tracé is. Een keuze is nog niet gemaakt.
Dit najaar worden de diverse varianten 
verder onderzocht op haalbaarheid en 
betaalbaarheid, eventueel is aanvullend 
onderzoek nodig. In 2020 zullen nadere 
voorstellen volgen en zal een besluit 
door Provinciale Staten moeten worden 

genomen. Het doel blijft: een betere 
bereikbaarheid van Yerseke via een 
verkeersveiligere route.

Herbestemming beeldbepalende 
kerkgebouwen in Zeeland
De provinciale SGP-fractie is al geruime tijd 
bezig om meer aandacht te vragen voor 
een verantwoorde herbestemming van 
kerkgebouwen die aan de eredienst zijn 
onttrokken. Dit doet zich in heel ons land 
voor, ook in Zeeland.
Door de secularisatie hebben de laatste 
decennia steeds meer mensen de kerk 
verlaten. Hierdoor hebben sommige 
kerkgenootschappen onvoldoende leden 
om de kosten van instandhouding van 
kerkgebouwen te kunnen betalen. Met 
name Rooms-Katholieke kerken en kerken 
van de Protestantse Kerk Nederland (PKN) 
hebben hiermee te maken.
Het is daarom nodig om met elkaar na 
te denken over welke kerkgebouwen we 
willen behouden en welke herbestemming 
we daaraan willen geven. Het is natuurlijk 
ondenkbaar dat we de karakteristieke 
kerkgebouwen moeten gaan slopen. Zij zijn 

De Provincie heeft een voor-
keur voor groen of bruin.
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immers beeldbepalend voor het Zeeuwse 
landschap! Naar de mening van de SGP is 
het zeker niet wenselijk dat er bijvoorbeeld 
een autoshowroom of een restaurant in 
een kerkgebouw komt. Maar de eerlijkheid 
gebiedt te zeggen dat als een investeerder 
een kerkgebouw, wil omvormen tot 
appartementencomplex, je als gemeente 
maar beperkte mogelijkheden hebt om 
daarin te sturen.
Er zijn gelukkig ook voorbeelden die meer 
onze instemming kunnen hebben, zoals 
bijvoorbeeld een gemeenschapshuis voor 
het dorp of een bibliotheek. Dan gaat het 
kerkgebouw meer als ontmoetingsplaats 
fungeren met tevens een ruimte voor 
bezinning, wellicht!
Het huidige kabinet heeft in haar 
regeringsprogramma een doelstelling 
opgenomen om religieus erfgoed te 
behouden. Het Rijk wil via de provincie de 

gemeenten stimuleren een kerkenvisie op 
te stellen en heeft geld beschikbaar gesteld 
voor het opstellen van een kerkenvisie 
per gemeente. In zo’n kerkenvisie worden 
alle kerkgebouwen geïnventariseerd. 
Ook wordt daarin aangegeven welke 
kerkgebouwen met sluiting worden 
bedreigd en hoe deze eventueel een andere 
bestemming kunnen krijgen. Inmiddels 
hebben al negen gemeenten in Zeeland een 
dergelijke toekomstvisie op de functie van 
kerkgebouwen gemaakt.
Zo wordt bereikt dat historisch 
beeldbepalende kerkgebouwen toch 
worden behouden voor de komende 
generaties! Mocht er ooit nog een 
Reformatie komen, dan zijn er 
kerkgebouwen waarin Het Woord kan 
worden verkondigd!
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• Adviezen

Laat uw belasting
    geen belasting voor uw 
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Leverancier voor uw: 

Werkkleding 
Veiligheidskleding 
Werkschoenen 
Werklaarzen 
 
Valbeveiliging 
PBM’s 
 
Bedrukken & 
Borduren 

Vakkundig en vertrouwd Oude Rijksweg 19 M | Krabbendijke 

www.vandevreede.nl 



18

Dubbelinterview
In verband met het vertrek van Simon van Koeveringe als voorzitter van de GA 
heeft er een interview plaatsgevonden met de vertrekkende én de komende 
voorzitter. Hier kunt u lezen hoe beide voorzitters tot deze mooie, maar toch ook 
verantwoordelijke taak gekomen zijn. Wat vonden of vinden ze lastig en wat is hun 
verwachting voor de toekomst van de SGP?

Vragen aan vertrekkend voorzitter: 
Simon van Koeveringe
1. Kunt u vertellen hoe u voorzitter 
geworden bent van de GA? Wat is 
daaraan vooraf gegaan?
Mijn oudste broer knipte al foto’s uit de 
krant van bekende politici in de periode 
van kabinet den Uyl. Ik vond dat toen als 
klein ventje al interessant. De opkomst 
van dhr. Van der Vlies heb ik met 
belangstelling gevolgd. Ik werd later lid en 
ook bestuurslid van de Jongerenvereniging 
in Reimerswaal. Wat ik me ook nog kan 
herinneren is een landelijke jongerendag 
van de SGP. Dhr. L.M.P. Scholten hield 
toen een lezing over de oprichting van 
de SGP. Hij nam ons in gedachten mee 
naar Middelburg, waar ds. van Oordt de 
vergadering opende met Psalm 133:3 
gezongen in de berijming van Datheen: 

‘Zo zal de vreedzame gemeente 
wezen, 
en ondervinden Gods 
goedheid geprezen, 
tot allen tijden voor en naar’. 

Ik ging als jongeman ook wel 
eens naar de Partijdag. Dat 
vond ik altijd bijzondere dag. 
Met belangstelling beluisterde 

ik de toespraak van dhr. van der Vlies. Met 
zo’n massa mannen zongen we op een 
gedragen tempo het Wilhelmus. Ik voelde 
me op zo’n dag met de Partij verbonden, 
hoewel veel politieke onderwerpen voor 
mij veel te hoog gegrepen waren. 
Toen ik wat ouder was bezocht 
ik de ledenvergaderingen van de 
plaatselijke kiesvereniging en kwam ik 
als afgevaardigde van kiesvereniging 
Krabbendijke in het bestuur van de 
GA. Toen heette dat nog CKV, Centrale 
Kiesvereniging. Ik werd toen secretaris. 
Ik was toen een jaar of 25, dus dat zal in 
1991 geweest zijn. De de vergaderingen 
van de CKV werden toen gehouden bij 
Jo Hoekman, aan de Valckenisseweg te 
Rilland. Daar was het altijd heel gezellig. 
De rook was soms op den duur haast 

te snijden. Marius Goud was toen 
voorzitter. Ik vond het werk in 

het begin best pittig. Agenda’s 
en notulen maakte ik toen op 
een typemachine, voor dat 
doel speciaal aangeschaft. 
Van een computer had ik 
toen nog nauwelijks gehoord. 
Bij de verkiezingen reisde ik 
heel Reimerswaal rond om 

Simon 
van Koeveringe



19

bij al de kandidaten, dat waren er meestal 
ongeveer 30, instemmingsverklaringen met 
handtekeningen op te halen. In 2006 werd 
ik als voorzitter gekozen in plaats van Rinus 
van de Berge. 

2. Wat is u het meest bijgebleven in al 
de jaren dat u voorzitter was?
De tijd rondom de 
gemeenteraadsverkiezingen was altijd 
druk en spannend. Heel boeiend ook. In 
de periode dat ik voorzitter geweest ben 
hebben we altijd stemmenwinst gehad. 
Daaruit blijkt in de eerste plaats de trouw 
des Heeren ondanks ons. In de tweede 

plaats de trouw van de achterban. Op 
een gegeven moment gingen we van zes 
naar zeven zetels en we hebben altijd een 
wethouder mogen leveren. 
Wat bij de laatst gehouden verkiezingen 
heel bijzonder was, is dat de SGP en 
Leefbaar Reimerswaal samen in de coalitie 
gekomen zijn. Het werk van Eppie Klein als 
informateur en later als formateur is daarin 
heel bijzonder geweest. We waren het CDA 
kwijt geraakt omdat zij een zetel hadden 
verloren.  We wisten niet hoe dat verder 
moest en niemand had kunnen denken 
dat de coalitie er zo uit zou gaan zien. 
Verschillende keren heb ik toen met Jaap 

Sinke hierover van gedachten gewisseld. 
Ik denk dat hij hierover wel eens wakker 
gelegen heeft. 
Heel bijzonder dat deze coalitie tot stand 
kwam en tot nu toe ook goed functioneert.

3. Wat vond u het meest lastig als 
voorzitter?
De sfeer binnen CKV, later GA, was meestal 
nogal gemoedelijk. Echt moeilijke dingen 
zijn er eigenlijk nauwelijks geweest. 
Een enkele keer stond er toch wel eens 
iets lastigs op de agenda. Ik denk aan 
die vergadering toen bekend werd dat 
dhr. Bliek af zou treden als wethouder. 
Een lastige kwestie die nogal discussie 
opleverde was de vraag wie hem zou 
moeten gaan opvolgen als wethouder. 
Maar ook deze wisseling van wethouders 
is heel goed verlopen. Ondertussen zit dhr. 
Sinke al weer in zijn vierde termijn.

4. Hoe heeft u met uw functie een 
bijdrage geleverd aan de SGP in 
Reimerswaal?
Wij organiseerden de verkiezingen. Er 
kwam dan een heel draaiboek uit de kast. 
Daarop volgde een vergaderreeks, er moest 
een lijst gemaakt worden met kandidaten. 
Vroeger gebeurde het meeste werk 
hiervoor op de pkv’s. Bij de laatste 
verkiezingen is dat werk voor een groot 
deel door de selectieadviescommissie 
gedaan. Hoewel het werken met zo’n 
commissie niet onze keuze was kijk ik er 
toch met veel vreugde op terug. 
We voerden dan een soort 

De tijd rondom de gemeen-
teraadsverkiezingen was 
altijd druk en spannend.
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sollicitatiegesprekken, we keken dan naar 
allerlei criteria en kwamen vervolgens met 
een advieslijst naar het bestuur van de GA 
en daarna breder naar de PKV’s en PA’s. 

5. Wat is de reden dat u stopt met het 
voorzitterschap?
Als je goede vrienden bent kun je het 
gemakkelijk overdragen. Ik wil nu meer tijd 
vrij maken voor andere dingen zoals mijn 
gezin. Ik merkte al geruime tijd dat ik te 
dikwijls van huis was, ook in verband met 
mijn ambtelijk werk. Het leven is meer dan 
alleen werken. Het pastorale werk wat ik 
in de woon-zorgcentra van Cedrah mag 
doen en het geven van catechisatie kost 
voorbereidingstijd. Bovendien: na meer dan 
25 jaar in het bestuur gezeten te hebben, 

is het een goede zaak dat het stokje 
overgedragen wordt aan de jongere garde.

6. Hoe zit u de toekomst van de SGP?
Niet zonder zorg. Het vrouwenstandpunt is 
daarbij een teken aan de wand. Zo zouden 
er wel meer dingen te noemen zijn. Ik denk 
dan aan de druppels op een steen die zo 
langzaam wordt uitgesleten. De uitholling 
van binnenuit is het gevaarlijkst. Zijn we 
wel één? 
Aan de andere kant: wat is er nog veel 
om zuinig op te zijn. Wat heeft de Heere 
ons nog veel gelaten. Waar ter wereld 
vind je nog reformatorische scholen, een 
reformatorische politieke partij, et cetera? 
In de kerk zijn nog veel jonge mensen in 
tegenstelling tot bijvoorbeeld de kerk in 

Bestuursfoto van het GA-bestuur bij het afscheid van de bestuursleden: S.D. (Simon) 
van Koeveringe 3e van links en J. (Jacky) Boeder 4e van rechts, september 2019.
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Schotland. Ik ben pas voor de 1e keer opa 
geworden. Toen ons kleinkind gedoopt 
werd, zongen we het bekende vers uit Ps 
105:5. Er ging toen veel door me heen. 
Het gaat in dat vers om het verbond wat 
de Heere bevestigen zal. Ondanks ons. Ik 
hoop zo dat de beginselen vanuit Gods 
Woord ook door de jongeren ter harte 
zullen worden genomen. Dan is er ook 
toekomst voor politiek op Staatkundig 
Gereformeerde grondslag. 
Het is belangrijk om de jongeren voor 
de SGP te stimuleren. En laat ze dan niet 
alleen gezellige barbecues organiseren. 
Toegegeven: de onderlinge sfeer is 
heel belangrijk. Maar laten ze zich  ook 
verdiepen in de beginselen van de SGP. 

7. Wat zou u de nieuwe voorzitter mee 
willen geven?
Koester de vriendschappelijke sfeer die er 
mag zijn binnen de GA. Meningsverschillen 
zijn soms nuttig. Een goede discussie 
verhoogt de kwaliteit van de besluiten. Vaar 
een vaste koers.

Vragen aan de komende 
voorzitter: John Dorst
1. Kunt u iets vertellen over 
uzelf?
Ik ben woonachtig in Yerseke 
en getrouwd met Janneke. 
Samen hebben we drie 
kinderen. In het dagelijkse 
leven ben ik ondernemer 
met een internet- & 
communicatiebureau. Ik ben 

30 jaar oud. Ik ben nog een oud-leerling 
van Simon. Op het Calvijn College heb ik les 
gehad van Simon.

2. Hoe bent u voorzitter geworden?
De belangstelling voor de politiek heb ik 
van mijn vader meegekregen, Ad Dorst. 
Hij vertelde thuis over debatten of andere 
zaken die hij meemaakte. Een paar jaar 
geleden kwam ik in het bestuur van de 
PKV Yerseke en werd ik, schoorvoetend, 
voorzitter in de plaats van Bram van 
Stee. Later kwam er een vacature in het 
bestuur van de GA door het vertrek van 
Roel Christiaanse, ik werd toen gevraagd. 
Nu ben ik gekozen als voorzitter. Ik heb 
getwijfeld of ik dit wel moet doen. Ik ben 
geen politicus, maar ik vind het belangrijk 
om het christelijk geluid te laten horen in de 
samenleving. Op deze manier kunnen we 
elkaar tot een hand en een voet zijn. 

3. Waar ziet u tegenop in de functie 
van voorzitter?
Het openen bij avonden en vergaderingen. 
Ik ben niet gewend om voor een groep te 

staan. En wie ben ik om anderen iets 
te zeggen vanuit Gods Woord. 

Verder is het de uitdaging om 
als voorzitter samenbindend 
te zijn. Daarbij is mijn eigen 
mening niet het voornaamste, 
maar de inbreng van alle 
verschillende mensen in het 
bestuur. Het zakenleven is 
toch anders dan het bestuur 
van de SGP in Reimerswaal.

John Dorst
voorzitter  

GA Reimerswaal
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4. Waar ziet u naar uit?
Om elkaar tot een hand en een voet te zijn 
en zo het Bijbelse geluid in de samenleving 
te laten zien en horen. 

5. Hoe ziet u de toekomst van de SGP?
Persoonlijk zie ik het zorgelijk en toch ook 
niet. Wat we hebben aan voorrechten 
moeten we behouden. We moeten er 
voor waken om SGP te blijven en ons niet 
laten verleiden om een andere koers te 
varen. Een vaste koers is belangrijk. In 
Micha 5:6 gaat het over het overblijfsel 
van Jakob wat als een dauw van de Heere 
vruchtbaar mag zijn. Ik hoop dat we zo 
ook als SGP gebruikt mogen worden 
door de Heere. Bij de laatste algemene 

politieke beschouwingen in de Tweede 
Kamer heeft dhr. van der Staaij gesproken 
over de verloren zoon. Dhr. Stoffer gaf op 
avond in Oostdijk aan dat er achteraf een 
minister (en anderen), die randkerkelijk 
geworden waren, naar hem toe kwamen 
om aan te geven dat ze door zijn woorden 
geraakt waren. We mogen bewondering 
hebben voor het werk van de mannen in 
de Tweede Kamer en voorzichtig zijn met 
kritiek. Men kijkt naar ons, we moeten zo 
bewaard worden voor struikelen. Of we nu 
wethouder zijn of raadslid of waar we ook 
gesteld zijn, laten we het Bijbelse geluid 
laten zien en horen.

Stefan Bruinooge en Rinus van de Berge

Bestuur Gemeentelijke Afdeling van de SGP te Reimerswaal, September 2019.
v.l.n.r: J.A. (Johan) Meeuwsen, M.W. (Rien) Sinke, J.A. (Jan) Hoekman, P.J. (John) Dorst, 
A.T. (Anton) Bunt, C.S. (Chris) van Liere en M.J. (Rinus) van den Berge.
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Open SGP-avond
Op vrijdagavond 4 oktober was het zoeken naar een parkeerplaats in Oostdijk. Op 
deze dierendag bezocht Tweede Kamerlid Stoffer namelijk het dorpshuis Apeldoorn. 
Hij praatte ons bij over de actualiteit in de Tweede Kamer.

Tijdens de opening bepaalde GA-voorzitter 
Dorst de aanwezigen bij Micha 5 vers 
6. Daarna werd dhr. Stoffer door de 
voorzitter van de PR-commissie, Stefan 
Bruinooge, geïntroduceerd door hem 
een aantal vragen te stellen. Zo kwamen 
de aanwezigen erachter dat hij geen 
huisdieren heeft en dat hij weinig vlees eet. 
Wel had hij op deze “Eet geen dierendag” 
pizza met vis gegeten. Toen hij werd  
gevraagd om een Zeeuw in twee woorden 
te beschrijven had Stoffer een aanloop 
nodig, maar uiteindelijk kwam hij wel op 
twee woorden: hartelijk en lief. Waarvan 
akte. Na deze introductie krijgt dhr. Stoffer 
het woord voor zijn lezing.

Allereerst stelt hij zichzelf uitgebreid aan 
de aanwezigen voor, omdat hij voor het 
eerst te gast is bij een Reimerswaalse 
SGP-bijeenkomst. Daarna schakelde hij 
over naar zijn werk in de Tweede 
Kamer. De drie belangrijkste 
thema’s op dat moment waren 
de stikstofproblematiek, 
de begrotingen en het 
boerenprotest wat in die week 
had plaatsgevonden. 

Stoffer begon met een 
terugblik op Prinsjesdag en 

de Algemene Politieke Beschouwingen. 
Dat verliep voor de SGP heel anders dan 
vorig jaar. In 2018 had de coalitie een 
krappe meerderheid met 76 zetels en was 
bijna de hele oppositie er vooral op uit 
om de coalitie in de wielen te rijden. De 
SGP stelde zich als enige niet-coalitiepartij 
constructief op, waardoor deze ook wat 
gedaan wist te krijgen. Dit jaar stelde 
de oppositie zich veel constructiever 
op, waardoor de SGP ineens niet zo 

belangrijk meer was voor de coalitie. 
Mede daardoor is er daarom bij 

de Algemene Beschouwingen 
gekozen voor een hele 
getuigende bijdrage. Kees 
van der Staaij sprak daarbij 
uitgebreid over de gelijkenis 
van de verloren zoon en 
trok daaruit ook een aantal 
praktische lessen.

Dit jaar stelde de oppositie 
zich veel constructiever op, 

waardoor de SGP ineens 
niet zo belangrijk meer was 

voor de coalitie.

Johnny  
van Koeveringe
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In de week van dierendag vonden de 
financiële beschouwingen plaats. De 
financiële toestand van Nederland is 
momenteel vrij gunstig, wat ook is terug 
te zien in de plannen van de regering. 
Doordat de rente al lange tijd laag is en 
waarschijnlijk laag blijft wil het kabinet 
flink investeren omdat er nu toch 
goedkoop geleend kan worden. De SGP 
probeerde het kabinet aan te zetten 
tot matigheid. Er bestaat ook een reëel 
gevaar om teveel te investeren. Het 
aflossen van schulden is ook noodzakelijk 
om Nederland financieel sterker te maken 
zodat we ook bestand zijn tegen een 

recessie. Dit jaar was dit geluid alleen bij 
de SGP te horen. Een ander punt bij de 
behandeling van de begrotingen is de 

positie van de eenverdiener. De SGP blijft 
zich ervoor inzetten om de belastingkloof 
tussen de een- en de tweeverdiener te 

De SGP blijft zich ervoor 
inzetten om de  

belastingkloof tussen de 
een- en de tweeverdiener 

te verkleinen. 
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verkleinen. Dat gaat niet makkelijk, maar 
het is wel hoopgevend dat steeds meer 
Kamerleden van andere partijen laten 
doorschemeren dat de huidige situatie 
niet eerlijk is.
Het klimaat komt ook aan de orde. Onlangs 
is een klimaatwet aangenomen. Deze is 
bijna kamerbreed aangenomen, alleen 
de SGP stemde tegen… Voor de SGP gaat 
deze wet een stap te ver. Deze wet zet 
volledig in op zonne- en windenergie als 
energiebronnen. Deze bronnen kunnen 
echter niet voor een betrouwbare 
energievoorziening zorgen. 
Ook het doel om in 2030 een reductie 
van de CO2-uitstoot van 49% te 

realiseren, wat in de ogen van de SGP niet 
haalbaar is. Ook leidt de gekozen weg 
onvermijdelijk tot kapitaalvernietiging. 
Het is zeker niet zo dat de SGP de ogen 
sluit voor de klimaatproblemen, maar 
de nu voorgestelde oplossing is niet 
realistisch.

Een ander belangrijk punt voor de SGP is 
de zondagsrust. Door de SGP is recent een 
motie ingediend die het kabinet oproept 
om ervoor te zorgen dat ondernemers 
niet meer gedwongen kunnen worden 
om hun winkel op zondag te openen. 
Het is moedgevend dat deze motie bijna 
kamerbreed werd aangenomen. 
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Op het gebied van verkeersveiligheid is 
vooral de veiligheid op de N-wegen een 
aandachtspunt. Op deze wegen vallen 
namelijk de meeste verkeersslachtoffers. 
Hierbij wordt ook samengewerkt met onze 
gedeputeerde Harry van der Maas. Door 
de crisis is op veel investeringen in het 
wegennet bezuinigd, de SGP maakt zich 

er sterk voor om dat weer voortvarend 
op te pakken. Ook het versterken van 
het openbaar vervoer is een belangrijk 
speerpunt. Onlangs hebben politici uit alle 
hoeken van het land een test gedaan om 
te kijken hoe snel ze met het openbaar 
vervoer in Utrecht konden zijn. Daaruit 
bleek dat het openbaar vervoer nog wel 
voor verbetering vatbaar is. 

Naast de hiervoor beschreven thema’s 
komen nog een aantal onderwerpen 
aan de orde, zoals het pensioendebat, 
defensie en buitenlandse handel en 
ontwikkelingssamenwerking. Deze 
onderwerpen zitten ook allemaal in Stoffers 
portefeuille. Na deze onderwerpen was 
het echter tijd voor pauze. Na de pauze 
worden er nog een aantal vragen gesteld en 
dan is het ook al weer tijd om de avond af 
te sluiten. Na afloop wordt er nog gezellig 
nagepraat, maar langzamerhand stroomt 
de zaal leeg en worden ook de straten 
van Oostdijk rustiger. Het is deze avond 
weer eens duidelijk geworden dat je als 
kamerlid van een kleine partij van veel 
zaken verstand moet hebben. En al speelt 
de SGP in Den Haag maar een kleine rol, 
toch is het mooi om te horen dat onze partij 
wel invloed kan uitoefenen en van tijd tot 
tijd ook wat weet te bereiken. Het is ook 
bijzonder dat ook door het werk van de SGP 
Gods Woord klinkt in de Tweede Kamer. 
Laten we blijven beseffen dat dit niet 
vanzelfsprekend is!

Laten we blijven  
beseffen dat dit niet  
vanzelfsprekend is!
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Van de wethouder
Zoals in het vorige nummer van ‘Een vaste koers’ reeds opgemerkt, is het een goede 
gewoonte om u twee keer per jaar bij te praten over zaken die in de achterliggende 
maanden hebben gespeeld. In dit artikel blikken we terug op de maanden maart tot 
en met oktober.

Stikstofproblematiek
Het zal niemand zijn ontgaan, dat we 
in ons land een probleem hebben met 
de uitstoot van de hoeveelheid stikstof. 
Inmiddels zijn er honderden projecten 
stilgelegd en dreigen er talloze andere 
projecten te worden afgeblazen, omdat er 
niet aan de nieuwe normen kan worden 
voldaan. Concreet gaat het daarbij om de 
aanleg van wegen en woonwijken en de 
bouw van bijvoorbeeld bejaardencentra, 
kerken en scholen. Dit is ingrijpend. 
Nog ingrijpender is het echter, als het je 

eigen (boeren)bedrijf betreft en er vanuit 
Den Haag door sommige partijen wordt 
geroepen dat de veestapel maar moet 
worden gehalveerd. Het zal je bedrijf maar 
zijn, dat je in de achterliggende decennia 
met veel inspanning hebt opgebouwd of 
van je ouders hebt overgenomen! Dat dit 
voor onrust zorgt en spanningen oproept, 
is niet zo verwonderlijk.
Wat onze gemeente betreft, hebben we 
uiteraard ook met de nieuwe stikstofregels 
te maken. Waren er aanvankelijk een kleine 
twintig projecten die vertraging opliepen, 

Jaap Sinke, wethouder
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inmiddels zijn er al weer heel wat zaken 
opgepakt. Zo kan de bouw van 16 woningen 
op de plaats van de oude ‘Vliedberg’ in 
Rilland en de bouw van 34 appartementen 
op de plaats van het oude ‘Nieulande’ 
in Krabbendijke gewoon doorgaan. Wel 
dienen nieuwe initiatieven aan de nieuwe 
regels te worden getoetst. Helaas werkt 
dit niet alleen kostenverhogend, maar ook 
enigszins vertragend. Tot nu toe hebben 
we echter nog geen projecten hoeven af te 
blazen. Overigens is dit geen garantie voor 
de toekomst!

Ontsluiting Yerseke
De nieuwe ontsluiting van Yerseke 
richting de A58 blijft de aandacht vragen. 
Vrijwel iedere maand zitten we op het 
provinciehuis met gedeputeerde A.J. (Harry) 
van der Maas aan tafel om de voortgang 
te bespreken. Omdat er enorm grote 

bedragen mee gemoeid zijn, is financiële 
steun van het Rijk onontbeerlijk. In 
november zal wellicht duidelijk worden in 
hoeverre het Rijk bereid is de portemonnee 
te trekken. Komt er geen geld uit Den 
Haag of van Prorail, dan zullen de plannen 
versoberd moeten worden en moet er 
naar alternatieven worden gezocht. Voor 
zover we nu kunnen inschatten, zal het 
nog wel enkele maanden duren, voordat 
er een definitief besluit door ‘Middelburg’ 
wordt genomen. Dat we er als gemeente 
baat bij hebben dat Yerseke een goede 
ontsluiting krijgt, zal niemand betwisten 
en om die reden zijn we dan ook bereid 
een (bescheiden) financiële bijdrage aan 
de nieuwe weg te leveren. Verder is het 
van groot belang dat de uitvoering van de 
plannen zo snel mogelijk ter hand wordt 
genomen. Immers, iedere maand wordt het 
drukker op de Zanddijk. 

Er wordt te gemakkelijk geroepen dat de veestapel moet worden gehalveerd. 
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Verkeersveiligheid
Nu we het toch over de Zanddijk hebben, 
is het goed om te vermelden, dat de 
gevaarlijke fietsoversteekplaats bij de 
Grintweg inmiddels door de provincie is 
aangepakt.
Daar zijn we blij mee. Natuurlijk zou het 
nog mooier zijn als er een fietstunnel zou 
worden aangelegd, maar om financiële 
redenen is dat op dit moment niet mogelijk. 
Bovendien zijn we in afwachting van het 
definitieve tracé voor de nieuwe ontsluiting 
van Yerseke. 
Een ander verkeersknelpunt dat in de 
achterliggende maanden door de provincie 
is opgelost, betreft de afrit Kruiningen op 
Rijksweg A58, komend uit de Vlaketunnel. 
Sinds eind september worden er op 
werkdagen verkeersregelaars ingezet. 
Overigens is het de bedoeling dat er 
binnen afzienbare tijd verkeerslichten 
worden geplaatst.

Woningbouw
Met de gemeenteraad hebben we in de 
afgelopen maanden gediscussieerd over 
het woningbouwprogramma voor de 
komende tien jaar. Verschillende fracties 
hebben er daarbij op aangedrongen om in 
álle kernen woningbouw mogelijk te maken. 
Als college zijn we het daar mee eens. Eén 
van de doelgroepen waar we nadrukkelijk 
oog voor hebben, betreft de senioren. De 
plannen die R&B Wonen en Cedrah op dit 
terrein ontwikkelen, worden dan ook positief 
tegemoet getreden. De eerlijkheid gebiedt 
wel te zeggen, dat dergelijke bouwprojecten 
erg lang duren. Maar dat heeft alles te 
maken met de financiering ervan én de 
ingewikkelde wet- en regelgeving.

Afvalstoffen
In de afgelopen maanden hebben zo’n 75 
huishoudens meegedaan aan de actie 100-
100-100. Doel hiervan was om gedurende 

De fietsoversteekplaats bij de Grintweg.
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100 dagen het afval voor 100 procent te 
scheiden. En dat is gelukt! Veel deelnemers 
aan de actie verrasten zichzelf door maar 
heel weinig restafval over te houden. 
Dat sluit naadloos aan bij de landelijke 
doelstellingen om de hoeveelheid restafval 
terug te brengen tot maximaal 100 kilogram 
per persoon per jaar. 
Eén van de punten waarop we nog veel 
winst kunnen behalen, is een zorgvuldige 
scheiding van het gft-afval. In de komende 

maanden zal daar op allerlei manieren 
nadrukkelijk de aandacht voor worden 
gevraagd.
Tot zover enkele zaken waarmee we 
ons in de afgelopen maanden hebben 
beziggehouden. Uiteraard is dit slechts 
een kleine greep uit de vele projecten die 
momenteel in voorbereiding of uitvoering 
zijn. Gelukkig staan we er niet alleen voor 
en zijn onze collega’s iedere dag weer 
bereid de mouwen op te stropen!

De komende jaren moet er in alle kernen kunnen worden gebouwd.  
Dus ook in Waarde.



33

Gebr. Weststrate B.V.
Landbouwmachines - Intern transport

Gebr. Weststrate
Bouwmachines B.V.

Verkoop Verhuur Leasing Service

Grote

voorraad

gebruikte

machines!
• Tuin- en parkmachines

• Landbouwtraktoren en -machines

New Holland

Delvano 

Miedema

Kuhn

Dewulf

Struik

Rumptstad

Merlo

Perfect

BAB

Toyota BT

Hako

Meclean

Atlas

Kubota

Giant

Krabbendijke T 0113 - 50 26 10 F 0113 - 50 61 46

Goes T 0113 - 23 01 12 F 0113 - 21 57 07

Koudekerke T 0118 - 61 12 13 F 0118 - 63 41 13

 www.gebrweststrate.nl info@gebrweststrate.nl 



34

Een ondernemer aan het woord
Voor dit nummer van “Een Vaste Koers” ging de redactie op bezoek bij Saman 
Schilders in Rilland. We spreken met de grondlegger, Krijn Saman, en zijn zoon Jan-
Piet die de laatste jaren de leiding heeft. 

Krijn is op 1 april 1972 begonnen met 
zijn onderneming. In die tijd was het 
niet zo vanzelfsprekend om voor jezelf 
te beginnen. De omstandigheden waren 
echter wel gunstig. Voorheen waren 
er twee schilders in Rilland, waarvan 
er één stopte vanwege zijn leeftijd. De 
andere overleed onverwachts door 
een hartinfarct. Toen was er geen 

schilder meer in Rilland. Een familielid 
adviseerde Krijn toen om voor zichzelf 
te beginnen. Deze was daar echter niet 
direct enthousiast over. De herinneringen 
aan de oorlog, waarin de 
smederij van vader 
werd platgegooid, en 
de herinneringen aan 
de ramp van 1953, 
waarbij ook veel 
verloren ging, waren 
nog vers. Daarnaast 
waren er in de 
familie verschillende 
sterfgevallen en 

raakte ook zijn vader op 58-jarige leeftijd 
arbeidsongeschikt. Toen Krijn hoorde 
dat er iemand anders ook een loods 
zocht in Rilland om een schildersbedrijf 
te beginnen werd de knoop doorgehakt 
en begon hij voor zichzelf. Zo ging hij in 
april 1972 op de fiets met een trapje over 
de schouder en de verf in de fietstassen 
de eerste klanten langs. De Heere 
beloofde echter Zijn hulp en Die is nooit 
beschaamd! 

De opstart van het bedrijf gaat 
voorspoedig en na verloop van tijd komen 
er werknemers in dienst. Twee van de 
eerste werknemers zijn nog steeds in 
dienst bij Saman. Op het hoogtepunt 
waren er 10 schilders in dienst. Vandaag 
de dag heeft Saman zes schilders in 
dienst. Daarvan zijn er twee al meer dan 

veertig jaar in dienst. 
Ook wordt momenteel 

één leerling-schilder 
opgeleid binnen het 
bedrijf. De laatste 
jaren trekt Krijn zich 
geleidelijk terug uit 
het bedrijf en neemt 
zoon Jan-Piet de 
leiding over. Krijn 
verricht nog hand- en 

In die tijd was het niet zo 
vanzelfsprekend om voor 

jezelf te beginnen.

Johnny  
van Koeveringe

Rinus  
van den Berge

Redactie Een Vaste Koers
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spandiensten, Jan-Piet richt zich vooral op 
het aansturen van het bedrijf. Dan gaat 
het over het opnemen van nieuw werk, 
het maken van offertes en facturen. Met 
deze werkzaamheden heeft hij het wel zo 
druk dat hij, naar eigen zeggen, eigenlijk 
te weinig aan het ‘echte werk’ toekomt. 

Dat echte werk bestaat bij Saman naast 
binnen- en buitenschilderwerk ook 
uit klein stucwerk en beglazing. Het 
schilderwerk is echter wel waar het om 
draait. Het stucwerk of het vervangen 
van een ruit wordt vooral gedaan als 
aanvulling daarop, zodat de klant niet 
voor een klein karweitje ook op zoek 
moet naar een stukadoor of glaszetter. 
De klanten van Saman zijn hoofdzakelijk 
particulieren binnen Reimerswaal. 
Ondanks dat Saman heel dicht bij de 
provinciegrens zit zijn er toch nauwelijks 
klanten in Brabant. 

Het runnen van een schildersbedrijf heeft 
een aantal uitdagingen.  Eén daarvan is 
dat het lastig is om kwaliteit te verkopen. 
Vandaag de dag wordt bijna al het werk 

uitgevoerd tegen een vooraf afgesproken 
prijs. 
Vooraf moet dus een goede inschatting 
gemaakt worden van de omvang van het 
karwei. Als er bij verschillende bedrijven 
prijs wordt opgevraagd maak je nauwelijks 

kans om een karwei te krijgen als je niet 
de goedkoopste bent. Je kunt namelijk 
vooraf het resultaat niet laten zien. Als 
een ander bedrijf bijvoorbeeld rekent met 
één laklaag en de ander biedt twee lagen 
aan omdat de ondergrond toch niet zo 
best is komt deze wel met een veel hogere 
prijs. Saman gaat voor kwaliteit, voor 
schilderwerk wat zeven tot acht jaar goed 
blijft. Dat is echter niet de goedkoopste 
aanpak, waardoor er ook wel eens mooie 
opdrachten aan de neus voorbij gaan. 
Daartegenover staat gelukkig ook een 
kring van vaste klanten die goede reclame 
maken. Die mond-tot-mond reclame krijg 
je echter alleen als je goede kwaliteit 
levert, een opdracht die Saman heel 
serieus neemt.

Een andere uitdaging die hoort bij het 
schildersbedrijf is het omgaan met de 

Saman gaat voor kwaliteit
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weersomstandigheden.  In de week 
van dit interview was het bijvoorbeeld 
erg regenachtig, waardoor er dus niet 
buiten geschilderd kan worden. Ook in 
de wintermaanden is buiten schilderen 
niet aan de orde. Omdat je van deze 
omstandigheden afhankelijk bent moet 
je flexibel zijn met de planning, zodat je 
altijd werk voor binnen achter de hand 
hebt wat uitgevoerd kan worden als er 
buiten niet gewerkt kan worden. In de 
wintermaanden is het vaak best lastig 
om al het personeel aan het werk te 
houden. In de zomermaanden is het vaak 
juist andersom. In de wintermaanden 

geeft Saman daarom 10% korting om de 
arbeid, om zo het winterschilderwerk te 
promoten. Gelukkig denkt het personeel 
ook mee met deze lastige situaties. Zo 
zijn werknemers regelmatig bereid om 
onbetaald verlof op te nemen in schaarse 
periodes. 
Saman schilders is een mooi voorbeeld van 
een degelijk bedrijf wat kwaliteit levert door 
vakkundig en gemotiveerd personeel. Aan 
het eind van het gesprek benadrukt vader 
Krijn nog eens dat het door Gods hulp is 
dat het bedrijf nog steeds bestaat. Dan zijn 
er best moeilijke tijden geweest, maar er is 
nooit gebrek geweest aan enig goed!
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Biovergister of zonnepark?
Tijdens een discussie over het toestaan van grondgebonden zonneparken in onze 
gemeente in maart dit jaar hebben wij als SGP-fractie diverse argumenten benoemd 
waarom wij geen groot voorstander zijn van grondgebonden zonneparken. 

Als SGP-fractie geloven we dat God de 
aarde geschapen heeft en dat wij daar als 
mensen een plaats op gekregen hebben 
met de opdracht om de aarde te bouwen 
en te bewaren. De schepping te beheren. 
Het gebruik maken van natuurlijke, 
onuitputtelijke bronnen zoals zon, wind en 
water past heel goed in die visie. De vraag 
is dan natuurlijk wel op welke manier we 
gebruik maken van deze energiebronnen. 
En wat misschien de minder duurzame 
kanten en gevolgen zijn van het gebruik 
van deze natuurlijke energiebronnen. 
Kan het gebruiken van landbouwgrond 
voor zonneparken, rentmeesterschap in 
het bouwen en bewaren van de natuur 
genoemd worden? Deze beschikbare 
landbouwgrond wordt in ons land steeds 
schaarser door uitbreiding van steden 
en industrie. Is het verantwoord om 
van die grond dan ook nog hectares te 
gaan gebruiken om vol te leggen met 
zonnepanelen, zolang er in Nederland 
nog heel veel daken zonder 
zonnepanelen zijn? Wij hebben 
daar grote twijfels over. Tijdens 
de gemeenteraadsvergadering 
van 10 september stond er 
een voorstel op de agenda om 
in de Eerste Bathpolder en de 
Kreekkrakpolder een zonnepark 
toe te staan. Ondanks onze 
kritische visie op grondgebonden 
zonneparken, hebben we toch 

het voorstel gesteund om een zonnepark in 
de Eerste Bathpolder en Kreekkrakpolder 
mogelijk te maken. In de gemeenteraad is 
het door onze fractie als volgt verwoord: 
“De feiten zijn dat we een keuze hebben 
tussen een biovergister of een zonnepark. 
En als dat de keuze is, dan kiezen we, laat 
ik het dan zo zeggen, voor de minst slechte 
optie. En dat is een zonnepark”. We zijn 
van mening dat we er naar moeten streven 
dat er op de locatie naast de kassen in 
Rilland geen biovergister komt. Dit brengt 
risico’s mee voor de ondernemers van de 
kassen die hier mooie bedrijven hebben 
opgebouwd. Ook heeft het behoorlijke 
effecten op verkeersstromen in de 
omgeving en zijn er risico’s op andere 
vormen van overlast. Om te voorkomen dat 
de biovergister er komt, kwam er nu een 
kans voorbij. Dat was door op deze locatie 
een grondgebonden zonnepark toe te staan. 
Iets waar we ook niet enorm enthousiast 

van zijn, maar wat in ieder geval beter 
is dan een biovergister. Overigens 

was dit het brede gevoelen van 
de gemeenteraad en is het 
voorstel unaniem aangenomen. 
En wat betreft het realiseren van 
grondgebonden zonneparken 
in Reimerswaal, daarvoor zijn 
voorstellen en locaties genoeg, 
maar daar zullen wij als SGP-
fractie, ook in de toekomst, heel 
terughoudend in zijn.

Rien Sinke
fractielid  

SGP Reimerswaal
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Vanuit de raad
Algemene beschouwingen - Programmabegroting 2020-2023

Waar niets is, verliest de keizer zijn 
recht.
Deze uitdrukking betekent letterlijk 
dat schulden die niet voldaan kunnen 
worden, ook niet gevorderd kunnen 
worden. Toegespitst op de situatie van 
de gemeente Reimerswaal zou je, vrij 
vertaald, kunnen zeggen: als er geen geld 
is, kan men (de Rijksoverheid) ook niet 
verwachten dat we het uitgeven… Dat is 
de situatie waar we als Reimerswaal in 
zitten. Hoewel het laatste bericht over de 
Rijksbijdrage, de zgn. septembercirculaire, 
een positiever beeld laat zien dan bij de 
behandeling van de Kadernota, moet er 
toch iets gebeuren aan de oplopende 
kosten binnen het Sociaal Domein. Ik kom 
daar straks nog op terug. 

Jubileum 
Voorzitter, vorig jaar hebben we als SGP-
fractie tijdens de algemene beschouwingen 
stilgestaan bij het 100-jarig bestaan 
van de SGP. In 2020 vieren we 
een ander jubileum. Op 1 
januari 2020 bestaat de 
gemeente Reimerswaal 50 
jaar. Over de vraag of we 
dat moeten vieren waren 
we het onlangs niet helemaal 
eens als raad. Overigens 
ook niet binnen onze fractie. 
Waar we als SGP-fractie wel 

eensgezind en heel duidelijk over zijn 
geweest is dat de suggestie om het Zeeland 
Nazomerfestival binnen te halen ter ere van 
dit jubileum wat ons betreft niet aan de orde 
is. Zeker gezien de recente godslasterlijke 
optredens bij de opening van het festival in 
Middelburg, is het voor ons volstrekt helder: 
het Zeeland Nazomerfestival heeft niets te 
zoeken in Reimerswaal. Een festival waar 
het misbruiken van Gods Naam onder de 
‘artistieke vrijheid’ wordt geschaard is wat 
ons betreft overal ongepast, maar past 
zeker niet bij de inwoners van Reimerswaal 
en daar zal de SGP-fractie zich dan ook 
tegen verzetten. Hoewel dit jubileum 
pas op 1 januari een feit is, vinden we 
het toch gepast om er nu reeds, bij de 
begrotingsbehandeling 2020, kort bij stil te 
staan. Bij een jubileum hoort ook terugkijken 
en vooruitkijken. Verantwoording afleggen 
van wat er gedaan is en verantwoording 
nemen voor de toekomst. Het is soms 

goed om terug te kijken. Wat is er de 
afgelopen jaren, met elkaar, veel 

tot stand gebracht! Veel dingen, 
of beter gezegd, de meeste 
dingen zijn gewoon goed 
geregeld in Reimerswaal. Met 
elkaar, inwoners, ambtenaren 

en politiek, hebben we ervoor 
gezorgd dat het goed wonen 
en werken is in onze mooie 
plattelandsgemeente!

Maarten Both
SGP-fractie
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Maar we moeten ook eerlijk zijn: er zijn 
ook zaken niét goed gegaan. Daar zijn 
politici over het algemeen minder goed 
in. Er is vaak meer aandacht voor nieuwe 
plannen en mooie beloften, dan voor 
zaken die in het verleden niet goed zijn 
gegaan. Vorig jaar hebben we gezegd: 
‘Wie zijn verleden niet kent, begrijpt het 
heden niet en zal zich onvoldoende voor 
kunnen bereiden op de toekomst.’ Alleen 
al daarom is het goed om terug te kijken, 
om te leren van zaken die niet goed zijn 
gegaan en deze in de toekomst beter te 
doen. En dan moeten we allemaal maar bij 
onszelf beginnen. Wie of wat hebben we 
op het oog bij het bedrijven van politiek? 
De eerlijkheid gebiedt te zeggen dat we 
maar al te vaak onszelf op het oog hebben. 
Jesse Klaver van GroenLinks hekelde 
onlangs de ‘scorebordpolitiek’. Hij kondigde 
aan meer te gaan voor de inhoud omdat 
het uiteindelijk gaat om dit land en haar 
inwoners vooruit te helpen. Een loffelijk 
streven dat ook ons een spiegel voorhoudt 
en breed navolging verdient.
Voorzitter, we mogen gelukkig constateren 
dat we hier in discussies vaak het welzijn 
van onze inwoners op het oog hebben, 
ieder vanuit zijn eigen overtuiging. Het 
goede zoeken voor de inwoners van 
Reimerswaal, dat is onze opdracht en daar 
hebben we ook de eed voor afgelegd. 
Wij zijn er vast van overtuigd dat wij als 
mensen hier op aarde geschapen zijn tot 
eer van God, om de aarde te bouwen en 
te bewaren, maar ook om onze naaste 
te helpen naar vermogen. Dat geldt voor 

iedereen, maar zeker ook voor raadsleden 
en collegeleden die de eed (of belofte) 
hebben afgelegd.

Sociaal Domein
Voorzitter, we hebben tijdens de 
behandeling van de kadernota in juni 
al uitvoerig stilgestaan bij de tekorten 
binnen het sociaal domein. We hebben 
toen aangegeven dat we als samenleving 
in de spiegel moeten durven kijken om te 
onderzoeken waar de oorzaak ligt. Als SGP-
fractie hebben we de vinger gelegd bij de 
gebrokenheid van de schepping. We doen 
dat nu weer. Wat doen we tegen de steeds 
verdergaande individualisering? Hebben 
we voldoende oog voor elkaar? Of zijn we 
vooral op onszelf gericht?
De Zeeuwse SGP-raadsfracties hebben 
samen met de Statenfractie nagedacht 
over de aanpak van de problemen in de 
Jeugdzorg. Er is een manifest opgesteld met 
tien punten die belangrijk zijn bij de aanpak 
van de problemen. We willen daar aan paar 
punten uit naar voren halen:
• Ons vertrekpunt ligt bĳ het kind, de 

jongere en hun ouders: schotten en 
grenzen rondom het aanbieden van 
jeugdhulp mogen nooit een belemmering 
zĳn.

• Het terugdringen van de administratieve 
lasten in de jeugdzorg is van groot belang 
voor de bevordering van kwaliteit en het 
terugdringen van kosten.

• Leg verbindingen! Bijvoorbeeld met 
scholen, kerken en maatschappelĳke 
organisaties. Informele en professionele 
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zorg kunnen veel meer hand in hand 
gaan. Hiervoor moeten netwerken 
worden gecreëerd of verder versterkt.

• Een stabiel gezin is de hoeksteen van 
onze samenleving. Dat klink ouderwets, 
maar is gewoon een gegeven! Wanneer 
in het leven van kinderen of jongeren die 
stabiliteit er niet is, leidt dat vaak tot inzet 
van jeugdhulp. Wĳ staan vóór het gezin 
en zetten in op versterking van relaties en 
laagdrempelige opvoedondersteuning.

Voorzitter, bij dit laatste punt hebben we in 
juni ook de vinger gelegd. Daarom waren 
we ook verbaasd dat we eind augustus 
een artikel in de krant lazen dat het SMWO 
(Stichting Maatschappelijk werk en Welzijn 
Oosterschelderegio) bijeenkomsten belegt 
voor hulp aan mensen die gaan scheiden. 
Men merkt bij het SMWO dat aan veel 
problemen in gezinnen een scheiding vooraf 
is gegaan. Er werd aangegeven dat ‘in de 
regio op het preventieve vlak bijna niets 
wordt aangeboden’. Maar preventie is heel 
wat anders dan de helpende hand bieden 
bij scheiding! Preventie is voorkómen dat 
er problemen ontstaan door van tevoren 
in te grijpen. Geen symptoombestrijding, 
maar aanpakken bij de bron! Is er bij het 
SMWO ook voldoende aandacht voor 
bijvoorbeeld relatie- of huwelijkscursussen 
om te proberen partners juist tot elkaar te 
brengen en echtscheiding te voorkomen? 
In meerdere gemeenten zijn daar 
hoopgevende voorbeelden van. We beseffen 
dat dit moeizame processen kunnen zijn en 
dat dit niet altijd lukt, maar dat de SMWO 
zich profileert met bijeenkomsten voor 

mensen die gaan scheiden, vinden wij echt 
een brug te ver!

Dienstverlening
We hebben het al gehad over zaken die 
in het verleden niet goed zijn gegaan. De 
SGP-fractie is van mening dat excellente 
dienstverlening door de gemeente 
belangrijk is. Iedereen die een vraag of 
verzoek indient, moet daarop ook antwoord 
krijgen binnen de gestelde termijn. Dat 
hoort bij behoorlijk bestuur. Als mensen 
geen antwoord krijgen doet dat afbreuk 
aan het vertrouwen dat ze in de overheid 
hebben. Als er zaken mislopen, moet 
dit uitgezocht en opgelost worden. En 
dan horen we ook niet met een 6,8 voor 
onze dienstverlening tevreden te zijn, 
ook al doen we het iets beter dan onze 
buurgemeenten.

Verkeersmaatregelen
Voorzitter, verbeteren van gevaarlijke 
verkeerssituaties is belangrijk. We denken 
daarbij aan aan de afslag Kruiningen/
Yerseke (vanuit Goes) waar op werkdagen 
dagelijks gevaarlijke situaties ontstaan, en 
waar ook regelmatig ongelukken gebeuren. 
We zijn positief over het besluit van de 
provincie om voorlopig tijdens de drukke 
uren verkeersregelaars bij de afrit neer te 
zetten totdat er tijdelijke verkeerslichten 
worden geplaatst. Compliment voor de 
portefeuillehouder, die voortdurend 
aandacht heeft gevraagd voor dit 
probleem. Een ander probleem is ook al 
veel ter sprake geweest: de Zanddijk. De 
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meningen en voorkeuren zijn genoegzaam 
bekend. De provincie is aan zet. We gaan 
ervan uit dat het college alles doet om, 
samen met de provincie, tot een gedegen, 
toekomstbestendige oplossing te komen. 

Woonvisie/ bouwgrond
Voorzitter, we hebben tijdens de 
behandeling van de regionale woonvisie 

kritische opmerkingen geplaatst over 
de ruimte die deze visie biedt voor 
woningbouw in onze gemeente. Wij dringen 
er nogmaals op aan om voldoende ruimte 
te geven voor woningbouw in Reimerswaal 
en dat in de gemeentelijke woonvisie een 
plaats te geven. Onze eigen inwoners, onze 
kinderen moeten toch de mogelijkheid 
hebben om in onze gemeente te blijven 
wonen. Dit is ook noodzakelijk voor het 
behoud van allerlei voorzieningen in onze 
relatief kleine kernen. Wij pleiten ervoor dat 
er geen enkele kern ‘op slot’ gaat en dat er 
ook in de kleine kernen van Reimerswaal 
mogelijkheden zijn om te bouwen. Op 30 
oktober 2018 is er door de gemeenteraad 
een motie aangenomen om binnen 12 
maanden (dat is dus eind deze maand!) 
grond uit te geven in plan Rozeboom in 
Krabbendijke. In deze begroting wordt 
hierover gesteld dat in de 2e helft van 2020 
pas de kavels aangeboden zullen worden. 
Wat gaat het college er aan doen om dit te 
versnellen?

Gezondheid
Voorzitter, een gezonde leefomgeving is 
goed voor iedereen. Een gezonde leefwijze 
is ook belangrijk. Er wordt ingezet op 
het verminderen van drankgebruik door 
jongeren. Als rookvrije gemeente hoort daar 
ook het terugdringen van roken bij. Ook het 
tegengaan van drugsgebruik moet prioriteit 
hebben. Goede voorlichting op jonge leeftijd 
is erg belangrijk. We weten dat scholen daar 
ook aan meewerken. Dat heeft onze volledige 
steun, en we verwachten ook van het college 
dat het daar actief mee bezig is. Streng 
handhaven hoort hier ook bij. Wij steunen 
de actieve controle op alcoholverkoop aan 
minderjarigen en het consequent voor drie 
maanden sluiten van drugspanden! 

Tenslotte
Tenslotte voorzitter, we begonnen onze 
bijdrage met de spreuk: Waar niets is 
verliest de keizer zijn recht. Het college 
heeft geprobeerd om met de beschikbare 
middelen een sluitende begroting te 
presenteren. En dat is gelukt. Daarom 
complimenteren we het College met deze 
begroting en bedanken de ambtelijke staf 
en medewerkers voor het opstellen van 
deze begroting. We wensen raad, college en 
ambtenaren Gods zegen toe bij het werk in 
het komende begrotingsjaar.

Dank u wel. 

8 oktober 2019
SGP-fractie
Maarten Both

De provincie is aan zet
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ben jij lokaal 
zichtbaar?

De voorDelen:
•	 Decoratief	
•	 Scheuroverbruggend	
•	 Stootvast
•	 Voordeliger	dan	stucwerk	
•	 Te	sausen	in	elke	gewenste	kleur
•	 Duurzaam

Yerseke	|	Tel.	06-15136794
info@behangservicezuidwest.nl
www.behangservicezuidwest.nl

Behangservice
Z Wu ei sd t

b e h a n g -  e n  s c h i l d e r we r ke n

Glasvlies-/renovliesbehang
                 in uw nieuwBouwwoning?

Bezoek	onze	moDelwoning in Yerseke
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SGP-Jongeren
Een groot succes! Dat was de barbecue van vrijdagavond 13 september bij het 
Veerse Meer. 

Samen met commissie Midden-Zeeland 
en maar liefst 80 jongeren hebben we 
het politieke seizoen geopend onder het 
genot van een stukje wildbraad. Landelijk 
voorzitter Arie Rijneveld schetste in een 
korte talk ‘Het land van morgen' waarin 
hij stof tot nadenken gaf over onze positie 
als christen in een maatschappij die in 
toenemende mate seculariseert. De avond 
was een mooie samenspel van ‘verbinding 

en verdieping’, de twee kerndoelen van 
SGP-jongeren Reimerswaal! 
 
Dit mooie evenement had niet 
georganiseerd kunnen worden zonder de 
sponsoring van Kippie Middelburg, Slager 
Bal Keurslagers, HA Hoveniers en natuurlijk 
onze eigen SGP Reimerswaal. 
 
Bekijk de foto's en proef de sfeer! 
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Mijn naam is Christiaan Doudeijns.  
Ik studeer accountancy en werk bij Deloitte. 
Daarnaast interesseer ik me bijzonder in politiek. 
Hieruit volgt dan ook een mooie combinatie van het 
penningmeesterschap bij SGPJ-Reimerswaal. 
Samen met de andere commissieleden wil ik 
me inzetten om jongeren te betrekken en te 
mobiliseren bij het uitdragen van onze christelijke en 
reformatorische visie op politieke thema’s!

Ha lezer,

Mijn naam is Corline Verschuure en ik ben 19 jaar. 
Sinds enkele maanden heb ik de functie als algemeen 
bestuurslid van SGP-jongeren Reimerswaal op me 
genomen en voor mij begint deze functie nu ook echt 
vorm te krijgen. Naast deze prachtige functie ben 
ik uiteraard ook nog actief met andere dingen. Dit 
schooljaar werk ik, maar ik heb zeker nog ambities om 
verder te leren. Daarnaast heb ik nog een heleboel 
sociale contacten en hobby’s waaraan ik mijn tijd 
besteed. Wat dacht je bijvoorbeeld van lezen, heerlijk!

Hoewel jij nu in grote lijnen wat van mij weet, heb ik nog geen flauw idee wie jij bent. Dit 
hoop ik te veranderen op één van onze avonden, dus zorg dat jij er bij bent!

Groetjes, Corline

SGP-Jongeren, 
even voorstellen
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Drukkerij: Zuidweg 19 Krabbendijke T 0113 - 50 14 02 F 0113 - 50 24 88
Boekhandel: Dorpsstraat 83 Krabbendijke T 0113 - 50 61 73 F 0113 - 50 31 72 E info@velzenbv.nl I www.velzenbv.nl

...druk

kwaliteit!met

-sinds 1919-

kantoorartikelen
boeken
 Vraag geheel vrijblijvend offerte aan!

 Voor al uw…

drukwerk 
 van aDresKaartje  tot  boeK!
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Ds. G.H. Kersten als politicus (1)
Schriftgebonden politiek is een Bijbelse eis, vindt ds. G.H. Kersten. Maar lang niet 
iedereen is het daarmee eens binnen zijn kerkverband. Er moet heel wat gebeuren 
wil er een politieke beweging ontstaan. Het is allemaal te lezen in het boek ‘Kersten 
in kleur’ geschreven door de Elspeter Bart Bolier. Dit boek gaat over het leven van 
ds. G.H. Kersten. Over dit boek is al het een en ander geschreven in diverse media. 
In dit artikel willen we vooral ingaan op hoofdstuk 6. Bart Bolier neemt ons in dit 
hoofdstuk mee als het gaat over ds. G.H. Kersten als politicus.

Ds. Kersten vindt dat het behoudende 
volksdeel zich achter een ‘Chinese muur’ 
verschuilt. Maar dat is niet goed.
 De weg van Gods volk gaat door de wereld 
heen. 
Het volk van God heeft dan ook een 

roeping te vervullen in de wereld. Nadat 
de Eerste Wereldoorlog is uitgebroken 
geeft ds. Kersten in zijn preken regelmatig 
aandacht aan hetgeen in de wereld 
gebeurt en in de politiek in ons land. 
Hij wijst op de noodzaak van 
verootmoediging en bekering. 
In deze tijd rijpt er bij ds. 
Kersten langzaam maar zeker 
een visie op politiek. Als de 
wereld de overhand krijgt, gaat 
de kerk ten onder. Daar moet 
tegen gewaarschuwd worden, 
juist in de politiek!

Door de herziening van de grondwet in 
1917 ziet ds. Kersten nieuwe kansen. De 
ondernemer Adriaan Weststrate die in 
Krabbendijke al succes heeft geboekt met 
een plaatselijke politieke beweging wordt 
door ds. Kersten benaderd. Uiteindelijk 
wordt de SGP opgericht en tijdens de 
verkiezingen van 1918 doen ze al mee. 
Helaas krijgt men dan nog geen zetel. 

In 1922 wordt ds. Kersten gekandideerd 
als lijsttrekker. Binnen en buiten de 
Gereformeerde Gemeenten is men het 
er niet mee eens: ‘De predikanten Fraanje, 
Overduin, Verhagen en Van Reenen spannen 
de kroon. Laatstgenoemde verwoordt het in 
geheel eigen stijl dat het misloopt ‘als Jozef 

van Arimathea voor leraar wil spelen 
en Nicodemus raadsheer wil zijn.’ 

(..) Maar hij kan niet voorkomen 
dat ds. Van Reenen uit protest 
een ARP-poster voor het 
pastorieraam hangt.’ 

Ds. Kersten komt in een diepe 
geestelijke crisis terecht als er 
zoveel kritiek op hem wordt 

Daar moet tegen  
gewaarschuwd worden, 

juist in de politiek!

Martin van Manen
PR commissie
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geuit. Hij wil afzien van zijn kandidatuur. 
Maar de partijtop smeekt hem om toch 
lijsttrekker te blijven, daarom doet hij het. 
Toch kan hij zich ook goed verdedigen: 
‘Zo heeft de doorgaans zo genuanceerde 
ouderling en SGP’er H. Schreuders uit Veen 
ook kritiek op Kerstens kandidatuur. (..)  Als 

deze zijn relaas gedaan heeft, krijgt hij zijn 
verwijt net zo hard terug: ‘Dat is dan úw 
schuld. Dan had ú het moeten doen.’’

Wordt vervolgd

Martin van Manen
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Metaalbewerking JDK - 0113 40 8000 - Zuidweg 35 - Krabbendijke
info@kostermetaalbewerking.nl - www.kostermetaalbewerking.nl

M A C H I N E B O U W  – C O N S T R U C T I E  – V E R S P A N I N G  – P L A A T W E R K  – E N G I N E E R I N G

Zuidweg 25   Krabbendijke   ✆ 0113 - 50 12 35

Stationsweg 4b   Kruiningen   ✆ 0113 - 38 23 51

e-mail: info@pageebanden.nl

Banden - APK - Airco
Onderhoud - Accu’s

ERKEND

specialist

vaco
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T 06 53 81 79 82 E info@kosterinstallatie.nl | Plasseweg 11 - 4414 NC - Waarde | www.kosterinstallatie.nl

Erkend installatiebedrijf

Loodgieterswerk  

Verwarming  

Sanitair

Hout CV kachel 

Waterontharder 

Warmptepompen

Total solutions for food processing
Murre Technologies

Krabbendijke 
T (0)113.503080
www.murre.nl Specialist in AGF processen

Strategic partners:

Geachte lezer(es) van dit blad,

Wij willen u er op wijzen dat de bekende INGB-rekening  
van dit blad is vervallen.  

HET NIEUWE REKENINGNUMMER IS: NL83 RABO 0328107948  
Ten name van SGP PR-Commissie Reimerswaal.

Met vriendelijke groet,
De penningmeester van de SGP PR-Commissie Reimerswaal

 SGP-Agenda
Tijdrede:
PKV ‘God zij met ons’ te Waarde, donderdag 20 februari 2020.
Ds. A.J. de Waard uit Nieuwdorp om 19.30 in de Adullamkerk te Waarde.
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Bath is een leuke buurtschap onderaan de 
Westerscheldedijk. In vroegere tijden had het 
meer inwoners dan Rilland. Het heeft zelfs een 
fort gehad. In 1865 was het inwonersaantal 
550, tot 1878 was het een zelfstandige 
gemeente. Daarna is het samengevoegd 
tot de gemeente Rilland-Bath. Het heeft nu 
ongeveer 90 inwoners. Bath heeft vooral zijn 
bekendheid gekregen door die nauwe bocht 
in de Westerschelde, het nauw van Bath. Al 

die schepen die daar langsvaren, trekken 
heel veel bekijks. In 2017 liep er een groot 
containerschip vast onder aan de dijk. Het 
was echt een bezienswaardigheid. Bij het 
lostrekken zag het zwart van de mensen. 
De Bathse gemeenschap is best erg hecht. 
Er is een klein evangelisch kerkje waar elke 
zondag nog een dienst gehouden wordt. Bath 
is waarschijnlijk de enige plaats in Nederland 
waar de dorpskerk evangelisch is.
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Margrietstraat 30, 4401 EZ  Yerseke  |  Tel.: 0113-573681
Mob.: 06-22296733  |  info@burgtours.nl  |  www.burgtours.nl

busreizen

Fietsvakanties

vliegreizen

Cruises

Vertrouwde klanken...

Nieuwerkerk a/d iJsseL  -  Vrijheidslaan 55  -  tel. (0180) 31 56 52
KrabbendijKe  -  Oostpolderweg 1swww.stolkorgels .nl

Mooie collectie orgels

van diverse merken

ruime ervaring 

in zaal- en kerkorgels
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